



鐵人精神 改寫未來:

地中海貧血治療新方向研討會

TRANSFORMING THE FUTURE: NEW TREATMENT BREAKTHROUGHS FOR THALASSAEMIA



主辦機構 ORGANIZER

地中海貧血兒童基金會
Children's Thalassaemia Foundation

贊助 SPONSORED BY

NOVARTIS

鐵人精神 改寫未來：地中海貧血治療新方向研討會

TRANSFORMING THE FUTURE: NEW TREATMENT BREAKTHROUGHS FOR THALASSAEMIA

日期 DATE

6/5/2017

日 DATE / 月 MONTH / 年 YEAR
(星期六 SAT)

地點 VENUE

九龍亞皆老街147B號

醫院管理局大樓閣樓演講廳

HOSPITAL AUTHORITY BUILDING, 147B ARGYLE STREET, KOWLOON

時間 TIME

13:00 - 17:30

報名及查詢 REGISTRATION & ENQUIRY: ☎ (852) 2523-5400 | ✉ ctfhk@biznetvigator.com



13:00 - 13:10	熱身活動 - 註冊動作治療師暨兒童醫療輔導師盧幸賢女士 Let's move! - Ms. Candy Lo, Registered Movement Therapist & Child Life Specialist
13:10 - 13:13	致開幕詞 - 地中海貧血兒童基金會主席暨血液學專科醫生馬紹鈞醫生 Opening Speech - Dr Edmond Ma Shiu Kwan, Chairman of Children's Thalassaemia Foundation, Specialist in Haematology
13:13 - 13:40	地中海貧血教育短片2017 首映 Premiere of Thalassaemia Education Video 2017
13:40 - 13:55	「鐵人精神 改寫未來」研討會啟動禮 Opening Ceremony of Symposium
13:55 - 14:55	演講 Lecture #1 : Professor Vip Viprakasit 地中海貧血最新藥物及治療趨勢 Update on new drug formulation and new treatment of thalassaemia
14:55 - 15:25	茶點及小休 Intermission
15:25 - 16:25	演講 Lecture #2 : 陳志峰教授 Professor Godfrey Chan 造血幹細胞移植，基因治療及編輯於重型地中海貧血治療之應用 Haemopoietic stem cell transplantation, gene therapy & editing for thalassaemia major
16:25 - 17:25	演講 Lecture #3 : 鍾佩樺醫生 Dr. Chung Pui Wah, Jacqueline 重型地中海貧血與生殖 Fertility of thalassaemia major
17:30	茶點及交流 Networking

活動流程 RUNDOWN

Professor Vip Viprakasit

Mahidol University 兒童血液腫瘤系兒科教授
Professor in Paediatrics, Division of Paediatric Haematology-Oncology, Mahidol University, Thailand

於1994年一級榮譽畢業於Mahidol University醫學院，並於泰國清邁大學兒科醫院及Mahidol University 兒童血液系接受住院醫生培訓至1999年。其後繼續於英國牛津大學接受分子醫學培訓，2002年獲得博士學位。2004年於英國牛津Weatherall分子醫學研究所醫學研究委員會(MRC)完成分子血液學的博士後研究。Viprakasit教授於2014年成為Mahidol University 加入Siriraj醫院兒童血液腫瘤系兒科教授，同時擔任Siriraj-Thalassaemia中心地中海貧血研究項目總監。

Professor Vip Viprakasit graduated with 1st class honours from the Faculty of Medicine Siriraj Hospital, Mahidol University, Bangkok, Thailand in 1994. He received his residency training in paediatrics at Chiang Mai University, Chiang Mai Thailand and in paediatric haematology at Mahidol University during the period 1994-1999. He continued his training in molecular medicine at the University of Oxford, UK, where he was awarded a doctorate degree (D. Phil) in 2002 and completed a postdoctoral fellowship in molecular haematology at the Medical Research Council (MRC) Molecular Haematology Unit, the Weatherall Institute of Molecular Medicine, Oxford, UK, in 2004. Professor V. Viprakasit is currently Professor in Paediatrics, Division of Paediatric Haematology-Oncology at Siriraj Hospital, Mahidol University since 2014. He is also the Programme Director for thalassaemia research at Siriraj-halassaemia Center.

陳志峰 教授 Professor Godfrey Chan

香港大學醫學院兒童及青少年科學系教授
Professor in Paediatrics & Adolescent Medicine, Department of Paediatrics & Adolescent Medicine, LKS Faculty of Medicine, The University of Hong Kong

香港大學瑪麗醫院兒科學系系主任暨部門主管，同時為香港兒科醫學會主席及香港大學深圳醫院兒科部門主管。陳教授於1989年加入香港瑪麗醫院兒科部，1993年至1996年在美國St. Jude 兒童研究醫院深造兒童血液腫瘤學。在國際上，陳教授獲頒發有關兒童腦腫瘤，神經母細胞瘤及幹細胞生物學上的多項知名臨床及實驗獎項，包括ANR, SIOP, ASPR及澳洲政府-Endeavor Executive 獎項。

Professor Godfrey Chi-Fung Chan is the Head of the Department of Paediatrics & Adolescent Medicine, LKS Faculty of Medicine, The University of Hong Kong. He is also the Chief of Service of Department of Paediatrics & Adolescent Medicine of Queen Mary Hospital and the Hong Kong University - Shenzhen Hospital in China. He is the President of the Hong Kong Paediatric Society. He joined the Department in 1989 and then he pursued further training at the St. Jude Children's Research Hospital, USA as a Paediatric Hematology / Oncology fellow from 1993 to 1996. He is an internationally renowned clinical expert in the fields of paediatric neurogenic cancers and stem cell transplantation. He was awarded the International Fellowship by Advance in Neuroblastoma Research (ANR, 2006); Best Clinical Research Award of International Society of Paediatric Oncology (SIOP, 2009); Asian Society of Paediatric Research Award of Paediatric Academic Societies (ASPR-PAS 2011) and Endeavor Executive Award by Australian Government (2008).

鍾佩樺 醫生

Dr. Chung Pui Wah, Jacqueline

威爾斯親王醫院名譽顧問醫生
Honorary Associate Consultant, Prince of Wales Hospital

於香港中文大學獲得內外全科醫學士後，便於沙田威爾斯親王醫院接受婦產科的專業訓練。鍾醫生於2013年成為香港婦產科學院院士及香港醫學專科學院院士(婦產科)，鍾醫生對生殖醫學深感興趣，並於2016年初完成生殖醫學專業訓練。鍾醫生現於香港中文大學被任命為婦產科學系助理教授，並在威爾斯親王醫院擔任名譽顧問醫生。她致力研究保存生殖能力、生殖手術、子宮內膜異位症及卵巢多囊症候群等臨床研究，她亦公開發表了多份國際性文獻。

Graduated from the Faculty of Medicine at the Chinese University of Hong Kong, Dr. Chung Pui Wah, Jacqueline received training in the field of Obstetrics and Gynaecology at the Prince of Wales Hospital. She obtained her fellowship of the Hong Kong College of Obstetricians and Gynaecologists and Hong Kong Academy of Medicine (Obstetrics and Gynaecology) in 2013. Thereafter, she developed a special interest in Reproductive Medicine and completed her subspecialty training in 2016. She is currently appointed as Assistant Professor at the Department of Obstetrics and Gynaecology, the Chinese University of Hong Kong and as an Honorary Associate Consultant at the Prince of Wales Hospital. Her research interests include fertility preservation, reproductive surgery, polycystic ovarian syndrome and endometriosis. She has published several peer reviewed journals and book chapters on these areas.